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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 20. april 2011 
stillet følgende spørgsmål nr. 50 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Ole Vagn Christensen (S).

Spørgsmål 50:

”Er ministeren enig i, at lovforslaget ikke har hjemmel til at stille krav om reduktion af 
den samlede mængde kvælstof på et landbrugsareal, således at de landbrugsbedrifter, 
der nu skal etablere randzoner, vil kunne fortsætte med at anvende en uændret 
gødningsmængde, blot på et mindre areal?”

Svar:

Nej. Det er ikke muligt for jordbruger at anvende en uændret gødningsmængde, hvis 
landbrugsarealet på den enkelte bedrift bliver mindre. Det skyldes reglerne i 
Gødskningsloven, hvori der er krav om, at et areal skal have afgrøder med en 
kvælstofnorm for at kunne indregnes i bedriftens samlede tilladte gødningsforbrug. Da 
randzonerne ikke må dyrkes og derved ikke kan have afgrøder med en kvælstofnorm, 
vil bedriftens samlede tilladte forbrug af kvælstof blive reduceret.  
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